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FRANCU VAČOVNIKU V SPOMIN 

Pred dnevi so se v megle
nem poznojesenskem popol
dnevu številni šoštanjčani in 
okoličani, med njimi tudi 
godbeniki in člani dveh pev
skih zborov, v Šoštanju zad
njikrat poslovili od priljublje
nega domačina Franca Vačov-
nika. 

Mož, ki je vodil daleč nao
koli desetčlanski ansambel, 
znan pod imenom Vačovnik, 
je več kot 50 let svojega živ
ljenja posvetil glasbi in pet
ju, že kot 14 letni fantič je 
s harmoniko zaigral na neki 

vaški veselici pod obronki Mo. 
zirskih planin, v šmihelu, 
kjer je bil doma. čez nekaj 
let se je preselil v Šoštanj 
m se zaposlil v tovarni usn
ja, kjer se je takoj vključil 
v delavsko godbo Zarja. 

Nemirni duh muzikanta pa 
ni miroval. Tako je ustanovil 
svoj ansambel, ki so ga naj
prej sestavljali kar družinski 
člani, žena Terezija in hčerka 
Marianca sta nastopali kot 
pevki, sin Franc je igral kon
trabas, drugi sin Ivan pa ki
taro. V takem sestavu so jim 

domačini nadeli ime »dru:i-
na, ki igra« aH z drugimi be
sedami »ata spila, mama po
je«. To pa ambicioznemu oče
tu ni bilo dovolj in začel je 
misliti na povečanje ansamb
la. K sodelovanju je povabil 
tri Koritnikove fante ter 
Anastazija šuligoja, ki so se
stavljali vokalni kvartet ter 
Ivana Kajba, ki je bil solist 
in napovedovalec hkrati. Ta
ko je štel ansambel deset 
ljudi vn čutili so se dovolj 
sposobne za nastope doma in 
v tujini. 

Sorodnik organist Anton 
Acman iz Šmihela jim je 
skladbe komponiral, drugi so. 
rodnik Slavko Gostenčnik pa 

je pisal tekste. Tako je vse 
ostalo v »žlahti«. 

Kot ansambel Vačovnik so 
imeli 13 koncertov v krajih 
šaleške in Savinjske doline. 
Trikrat so nastopili na Ko
roškem onstran meje in en
krat v Števerjanu. 

Ljudje so se vselej veselili 
nastopa tega ansambla, žal 
pa je zadnja leta posegla 
vmes zahrbtna bolezen in oče 
Vačovnik je po nekajteden-
skem zdravljenju v slovenje-
graški bolnišnici umrl_ Tako 
je za vedno prenehalo biti 
plemenito srce nadarjenega 
glasbenega samouka. 

V. KOJC 

mali intervju 

Vprašu je : Domin ika P o š 

Odgova r j a : N e v e n k a Raz-
potnik. 

Dedek Mraz , darila, no
vole tna j e l k a . . . so bese
de , ki o b b l i ža jočem se no
v e m letu pr ihaja jo iz ust 
šo la rčkov pa tudi naših 
najmlajš ih, ki b o d o ta ve
seli d o g o d e k pr ičakal i v 
vr tcu. Z a t o sem že p red 
dnevi odhi te la v V V Z » A n i 
ce č e m e j e v e « in povpra
šala vzgo j i t e l j i co — Neven -
k o Razpotn ik , kaj in kako 
se p r ip rav l ja jo za p r ihod 
Dedka Mraza . 

P rav g o t o v o bo tudi va-
^o ustanovo obiskal dedek 
M r a z . K d a j bo to? Dedek 
M r a z se b o pr i nas mudi l 
kar dva dni, in sicer 27. 
in 28. decembra . Obiskal 
b o vse naše enote , ki so 
v Ma lga j ev i , Trubar jev i in 
K a j u h o v i ul ici . Za ta do
godek , ki ga o t roc i že tež
k o čakajo , p r i p r a v l j a m o 
poseben p r o r a m . 
Naš i varovanci p>od vod
s tvom vzgo j i t e l j i c izdeluje
j o v i z i tke za novo le tne če
stitke, pos lušajo p r i m e r n e 
zgodb ice , odv i sno pač o d 
vsake v2SOJi't«lJlce, kako in 
s č i m j i uspe vzbudi t i p r i 
ma lčk ih občutek pričal io-
vanja nečesa ve l ikega , kar 
za o t roke dedek Mraz p rav 
g o t o v o j e . Z d a j j e ve l iko 
novole tn ih pr i red i tev . So 
si tudi o t roc i iz vaše usta
nove ogledal i katero? Se
veda, ogledal i so si gleda
l iško preds tavo » F i g o l e fa-
g o l e « , obiskal pa j ih j e 
tudi potujoči kino s fil
m o m o dedku Mrazu . T o 
l iko o tem. Bi zdaj spre
govor i l i še nekaj besed o 
VAS in vašem delu VZJSIJOJI-
te l j ice . O tem mi ne bo 
težko govor i t i . Sicer sem 
postala vzgoj i te l j ica bol j p o 
naključju, raje bi bila me
dicinska sestra pa tudi am
bici je za študij na l ikovni 
akademi j i sem imela, ven
dar m i zdaj kl jub temu ni J 
žal, da sem se odloči la za 
ta pokl ic . P o dialektu so
deč niste šta,jerka. N e , do
ma sem v Ljubl jani , v Ce
lje pa sva se z m o ž e m pre
selila p red skoraj s edmimi 
leti . K a k o ste se vž ive l i v 
novo okol je? V začetku j e 
b i lo težko, ker se č lovek v 
neznanem okol ju s t ežavo 
znajde. Počasi sem se le 
pr ivadi la , se vključi la v ži
v l j en je tu v ustanovi in si 
p r idob i la zaupanje v m o j e 
sposobnst i . Funkci j se ni
sem otepala, tako sem bi
la nekaj časa namestnik 
ravnatel ja, p o t e m predsed
nica sveta zavoda in člani
ca raznih komis i j . Le tos 
pa sem se funkci jam odre
kla iz prepros tega razloga, 
ker se mi ne zdi prav , da 
bi se s a m o nekatere tru
di le in bi le akt ivne, d ruge 
pa bi se izgovar ja le , češ 
da so p reveč zaposlene z 
družino. V s o svo jo aktiv-
nst s em zdaj usmeri la na 
de lo v skupini. Rada bi , da 
bi o t r o k o m č i m več dala 
in da bi j ih m o j a vzgo j a 
spremlja la tudi v zre le jš ih 
letih. Skrbi m e le, če b o m 
ta t e m p o v letih do poko j 
nine lahko obdržala . 

O CESTNEM 
SKLADU 

v začetku d e c e m b r a j e bila 
redna seja upravnega odbora 
cestnega sklada obč ine Šent
jur p n Cel ju . N a sej i so pre
gledal i realiizacdjo p rog rama 
cestnega sklada za le to 1972 
in spre je l i okv i rn i p r o g r a m za 
leto 1973. K o so razpravl ja l i 
o vzdrževan ju lokalnih cest, 
so men i l i , da j e po t r ebno 
vzdrževan je le-teh organiz i ra t i 
v okv i ru Stanovanjskega ko
munalnega podje t ja Šentjur. 
Spre je l i so tudi sklep, da na
r o č i j o p ro jek te za moderniza
c i jo ceste Se le — P o n i k v a in 
izmera za cesto L o k e — Bi
strica. 

SEJA SKUPŠČINE 
Naslednj i teden b o seja 

obeh z b o r o v Skupščine občine 
Šentjur pr i Celju. Dne-vni red 
j e ze lo obsežen, kajti na tej 
seji b o d o odborn ik i obravna
vali p red log srednjeročnega 
p rog rama razvoja obč ine do 
leta 19-75, p red loge o d l o k o v s 
področ ja s tanovanjskega go
spodarstva, od loka o komu
nalnem pr ispevku in od loka o 
uvedbi kra jevnega samopr i 
spevka za real izaci jo progra
m o v krajevnih skupnosti Dra-
m l j e , Etobje, L o k a pr i Žusmu, 
K a l o b j e , P r e v o r j e , Planina pr i 
Sevnic i . 

VODOVOD 
Občina Šentjur p r i Cel ju j e 

pr i Splošna vxxini skupmosti 
» S a v i n i a « Cel je naroči la izde
lavo glavnega načrta za grad . 
njo v o d o v o d a škof ja vas — 

Šentjur. P rav tako j e naročen 
idejni p ro j ek t reš i tve oskrbe 
z v o d o naselja Pon ikva in 
idejna reši tev za g radn jo vo
d o v o d a iz L o k e pr i ž u s m u za 
oskrbo nasel i j , ki g rav i t i r a jo 
k t e m i z v i r o m . P r a v tako j e 
skupščina obč ine naroči la iz-
delaivo glavnega načrta za 
v o d o v o d na o b m o č j u krajev
ne skupnosti P r e v o r j e , k jer 
naj bi T letu 1973 p r i s topi l i 
k sami gradnj i . 

DEDEK MRAZ 
V ŠENTJURJU 

T u d i v šentjurski občini 
se p o vseh šolah m a r l j i v o 
p r ip rav l j a jo na sp re j em Ded
ka Mraza . Obdar jen i b o d o 
vsi o t roc i , tudi mala šola in 
predšolski o t roc i od 3. leta 
starosti da l je . Obdar i tev b o 
skromna. V e l i k o razumevanja 
pa so pokazala podjet ja , ki 
so kl jub varčevanju prispeva
la v ta namen nekaj sredstev. 
T a k o j e Zlatarna nameni la 
manjši znesek osnovni šoli 
K a l o b j e , M e r x Šentjur pa bd 
pomaga l s s v o j i m p r i spevkom 
pri obdar i tv i o t rok kar šti
r im šolam. Ostale de lovne or
ganizaci je so pr i spevale manj
ša sredstva v skupni sklad 
D P M Šentjur, k i j ih b o enot
no razdel i l po šolah in kra
jevn ih skupnostih. Šentjurska 
šola pr iprav l ja osrednjo pri
redi tev, in sicer i,grico » P o 
gumni k r o j a č e k « , ki j o b o d o 
upr izor i l i v ve l ik i dvorani 
Kul turnega doma. P r i r ed i tve 
b o d o tri, ena za podjet ja , d v e 
pa za šolske in predšolske ot
roke . O t roc i Dedka M r a z a 
že nes t rpno pr ičakuje jo , saj 
jih b o tudi s svo j imi skrom
nimi dari l i z e lo razvesel i l . 

D . P O Š 

KULTURNA 
DEJAVNOST 

V Draml jah pr i Šentjurju 
j e z e lo razgibano kul turno 

ž iv l jen je , kar j e v največ
j i m e r i zasluga mladin
cev . Upr iza r j a jo ig re , pr iprav
l ja jo p ros l ave o b več j ih praz
nih samos to jno al i v okv i ru 
šole ter oi-ganizirajo mladin
ske plese. Ž e lani so uprizo-
riU p o d v o d s t v o m Franca 
T n i p e j a , k i j e ravnatel j tam
kajšnje šo le , N u š i č e v o kome
d i j o » N a v a d e n č l o v e k « in z 
njo gos tovaH p o vseh okol i 
ških kraj ih . T u d i le tos so pri
prav i l i n o v o p reds tavo , in si
cer Nuš ičevega » D o k t o r j a « . 
K o m e d i j o so naštudirali sami 
brez režiser ja in to zelo us
pešno ter j o upr izor i l i v Šent
v idu in S l ivn ic i . N a m e n pa 
imajo gos tova t i še v drugih 
krajih. K e r v Draml j ah ne 
obstaja kul turno prosvetna 
organizaci ja , j e de lovanje 
mladincev na t e m področ ju 
še to l iko bo l j p o m e m b n o . Za 
n j ihovo akt ivnost se j e zain
teresirala kulturna skupnost 
v Šentjurju in j i m le tos do
delila 500 din v p o m o č pr i 
delu. P o m o č i so bi l i ze lo ve
seli in se b o d o še z v e č j o za
gnanost jo lot i l i dela. 

D. P . 

USTNI ČASOPIS 
V ZIBIKI 

T i k p r e d N o v i m l e tom, 26. 
decembra , b o v Z ib ik i na 
Š m a r s k e m časopisno podje t je 
K m e č k i glas p r i r ed i lo skupaj 
z obč insko konferenco S Z D L , 
skupščino obč ine Šmar j e p r i 
Jelšah ter vaščani tega kraja 
ustni časopis , na ka te rem bo
do sp regovor i l i o p r o b l e m i h 
svojega kraja vaščani, o mo
rebi tnih s p r e m e m b a h pa bo
do p r eb iva l cem Z ib ike odgo
varjal i p reds tavnik i občinske 
skupščine, organiza tor j i ustne
ga časopisa b o d o poskrbel i tu
di za nagrade , ki j ih b o d o p o 
končanem p r o g r a m u razdel i l i 
vaščanom. 

N a p r i r ed i tv i , k i j o vaščani 
Z ib ike že težko pr ičakuje jo , 
b o d o obravnava l i p r o b l e m e 
svojega kraja. V s e k a k o r pa 
bo najbol j aktualna tema dne
va kme t i j s tvo , ki j e v teh 
kraj ih na jbol j razšir jena go-
SF>odarska panoga. P r i t em 
ne b o d o pozabi l i nit i na de lo 
dmižbeno-pol i t ičnih organiza
cij v kraju. 

N a p r i r ed i tv i b o d o nastopi
li učenci osnovne šole iz Zi
bike . N a ustnem časopisu v 
Z i b i k i b o d o tako sodeloval i 
vsi občani tega kraja. 

M S T 

AKTIV KOMUNI
STOV BORCEV 

Pre tek l i teden j e komi t e ob
činske konference Z K S v La
škem sklical sestanek komu
nis tov udeležencev N O V . Ob
ravnaval i so naloge, ki izha
ja jo iz pisma predsednika T i 
ta in 29, seje C K Z K S . Raz
pravl ja l i so tudi o vprašanjih 
ki so bila naslednji dan pred
met poroč i l in razprav na 
redni letni skupščini. N a v z o 
či borc i — komunist i so se 
d o g o v o r i l i , da b o d o s sodelo
van jem komi te ja še v janu
arju pr ihodnjega leta ustano
vi l i aktiv komunis tov borcev 
s celotnega o b m o č j a občine. 

KNJIŽNICA IN ŠE 
KAJ NA HUDINJI 
Člani sveta za urbanizem, 

gradbene , komrmalne in sta
novanjske zadeve pr i skupšči-
rd obč ine Ce l je so sprejeli 
pobudo , da naj bi bl izu sa
mopos t r ežne t rgov ine na Hu-
dinji zgradi l i še ob jek t za no
v o knj ižnico pa tudi za po
što, lekarno in še kaj . 

Preb iva lc i n o v e stanovanj
ske soseske na Hudin j i pa 
m e d d rug im zlasti opozar ja jo 
na pomanjkanje te lefonske 
zveze . Da bi rešil i p r o b l e m , 
so ce lo sami pr ipravl jen i po
magat i . 

INGRAD ZA ŠOLO 
NA FRANKOLOVEM 

N a m e s t o s t roškov za novo
letne vošči ln ice in d rugo j e 
ko lek t iv gradbenega industri j
skega podjet ja Ingrad v Ce
lju namenil 480.000 starih di
narjev za šolo na Frankolo-
v e m . 

V s e k a k o r od loč i tev , ki za
služi pr iznanje in č im več po-
snemalcev. 

O r a : 
Prav vseeno je, ali govoi 

ciljiv v merilu Jugoslavije 
like. Povsod je ob nadaljnj 
lianju samoupravljanja srei 
stremljenj in prizadevanj, 
na enotnem jugoslovanskem 
letu 1973 ustvariti take ra 
bomo lahko v letu 1974 stabi 
spodarstva speljali do pril 
ravni, kot jo poznajo razvi 
ekonomije v svetu, že to je 
htevna naloga, ker vemo, da 
»gospodarskih čudežev« ta 
iščejo dovolj učinkovito zdi 
inflaciji, ki je za vsakovrs 
in celo kirurške posege vi 
občutljiva. Celo tako grobi 
ni poskusi kot je zavestno ; 
večje brezposelnosti se niso 

Torej, če ocenjujemo m 
dovolj realen in dovolj zc 
moramo glede na sedanje 
prakso vseeno vprašati, ali 
pripravljenosti, da ga bon 
Več razlogov vsiljuje to vpra 

Najprej — kaj je sploi 
planiranjem. Ne za toliko 
odstotkov, ampak kar za ne) 
koračiti planirano stopnjo 
kot se nam je to zgodilo 
gotovo vsiljuje dvom v stre 
realnost našega planiranja, 
nje, če nekaterim zastavlje 
ne botrujejo politične oblji 
je takorekoč nemogoče ure 
sproten primer, da poteka, 
trgovinska gibanja ugodneje 
predvideli, je sicer pomirji 
gospodarskih dosežkov, ne j . 
nesljivosti planiranja. V 
času in v sedanji političn 
nujno delovnim ljudem od 
dati, kaj zmoremo in kaj n< 
tudi pripravljenost in priza 

OBISK PREDSED
NIKA 10 RIS 

V s redo, dne 20. decembra , 
j e obč ino S lovenske K o n j i c e 
obiska l predsednik izvršnega 
odbora Republ i ške izobraže
va lne skupnosti L u d v i k Za je . 
Ugledni gost se j e najprej 
razgovar ja l z vod i ln imi pred
stavniki občinske skupščine 
in TIS-a , za tem j e ime l kraj
ši posvet s p rosve tn imi delav
ci m si ogleda l še nekatere 
šolske zgradbe . Pohval i l j e 
iz redno močna pr izadevanja 
občanov in de lovnih organiza
cij za urejanje p r o b l e m o v na 
pod roč ju šolstva. Predstavni
ki osnovnih šol so ugo tov i l i , 
da so dosegl i že dokaj ugodne 
uspehe g lede zmanjšanja osi-
pa, po t r ebno pa b o nam-eniti 
v e č j o skrb organ iz i ranemu 
posebnemu šolstvu, podaljša
nemu bivanju učencev v šol i 
in s tanovanjskim vprašan jem 
prosve tn ih de lavcev . T o v a r i š 
Za je j e v razpravi omen i l ter 
predlaga l več j e stike m e d os
novn imi in s rednj imi šo lami , 
hkrat i pa b o t reba uredi t i po
ložaj pokl icn ih šol . 

PRIPRAVE 
ZA NOVO LETO 

V občini S lovenske K o n j i c e 
že po teka jo p r i p r a v e na le
tošnjo novo le tno j e l k o in pra . 
znovanja o b koncu leta. M n o 
ge t rgovske i z ložbe so že pri
m e m o ure jene za to le tno ob
d o b j e in ponuja jo k u p c e m 
razl ično b lago za novo le tne 
praznike . Seveda b o d o zadnje 
dni v letu dob i l i svečanejše 
obe lež je tudi posamezni več j i 
kraji s p r i m e r n i m i okrasi tva
m i , razsvet l javami v večern ih 
urah in d rugo dekorac i jo . Sa
mos to jne krajše p ros l ave o b 
koncu leta b o d o ime l i na 
vseh osnovnih šolah, pr iprav
l ja jo pa j ih p ion i r ske in mla
dinske organizac i je skupaj s 
p rosve tn imi de lavc i . D o m a č a 
delavska univerza b o p o vseh 
podružničnih šolah predvaja-


